
Год. V. Варна, 10 Мартъ 1921 г. Брой 10. 

Издава Варненската Окръжна Постоянна Комисия 
ИЗЛИЗА ТРИ пъТИ ВЪ МеСЕЦА. 

Абонаментъ 20 лева годишно. 

Всичко що се отнася до вестника да со изпраща 
до Постоянната Комисия•— Варна. 

ЗА ОБЯВЛЕНИЯ НА I или II СТРАНИЦА: 
Официални: на дума по 50 ат.; заглавие, дата и 

подпнсъ по'2*50 лв.; 
частни: на дума или на кв. см. по 1 лв. 
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отъ 1 редовна еееия. X. избор, периодъ 1920 г. 
на Варнен. Окръженъ Съветъ. 

х. 
Р е ш е н и е 2 4 : 
Пререждане дне?ния 
редъ и -рази.жване по 
исканието на Българ. 
Зел1л Д-ЕО за окръжи. 
свинарница. 

Гласувано, реши се: да се 
Пръреди дневния редъ, и да 
се пристъпи къмъизелуипа 
не доклада на комисията, на
товарела отк окр съветъ. 

Докладчикъ Д. Шиковъ: Всич
ки (тъ комисията, съ изклю
чение на комуни'Ти.тЬу сме по 
принципъ да се уважи иска
нието на Бъл Земл д-во, •< чи-
тайки, че съ закриванетоокр 
свинарница се нанесе голе^а 
вреда на свиневъдството въ 
окръга. Съ разполагаемите 
средства сме въ невъзмож-
ность да откриемъ наноьо 
свинарницата за подобрение 
расата на СРИНИТЪ И добре 
е да уважимъ исканието на 
това д-во, което съ свои 
средства така странично ще 
подпомогне на окръга Хода-
тайствувамъ за уважаване 
молбата на д-вото, защото 
то има културна цвль. 

М. Ботушаровъ: Отъ егна 
стра а искаме да откриваме 
земледЪл. училище тамъ, 'а 
отъ друга — да отстъпваме 
свинарницата Д-вото, спо-
редъ чл. 21 отъ устава му, 
върши търговия и реализира 
печалби, а тамъ, дето става 
дума за печалби, известно 
ви е по какъвъ начинъ се 
добиватъ те . 

Нгрономътъ : Д-вот.о е осно
вано отъ агрономи и земле-
д/влци и има научно-просвет-
на цель. То е първиятъ, ин-
ститутъ на частната иници
атива за подпомагане напре
дъка на земледелието, ско 
товъдството и пр Споредъ 
устава то не раздава никакт 
ви дивиденти, а съ печатби-
те покриза само разноските 
си и, следов., дума не моЖе 
да става за нЬкаква спеку
лативна цель. 

Б. Митевь: Д-во съ тър
говски цЬли не може да под
помага на окръга, а да уве
личава своя капиталъ. ТрЬ-
ба да правииъ опити съ об
ществени средства, а не съ 
частната инициатива-

}(р. Мирски: Треба да се 
подкрепи всека частна ини
циатива съ народополезна 

цель Да отредълймъ изве-
стенъ наемъ за свинарница
та, ако е свободна и непре-. 
чи. иа-курорта. 

Д-ръ Тюлевъ: Такава една 
опитна станция е отъ гра
мадно значение за окръга и 
ако земл д во има такава 
цель, требя да се подпомогне. 

Нгрономътъ: Въ конферен
цията презъ м. февруари т, 
г. въ София се реши да се 
направятъ опити съ камчий-
ската -свиня съ по 4 свини 
подъ наблюдението на спе
циалисти. По мое искание 
д-вото се съгласи това да 
стаче въ окр. свинарница. 

Д Шиковъ: Д-вото нема 
никаква спекулативна цель 
и споредъ чл. 19 и 23 на уста
ва му- не се раздавагъ ни
какви ДиВИДеНтИ. 

Ю. Ивановъ: Можемъ да 
уважимъ иаанлето над-вото, 
аио тоза ще бъде отъ полза 
за окръга и не ще пречи на 
курорта. 

П. Яневъ: Молбата може 
да се уважи при условие, че 
всички п р и х о д и отъ тази 
опитна станция ще се пла-
сиратъ въ окръга. 

П. Димитровъ: НЬмзмъ ни 
що противъ исканието на 
земл д-во, но да не би. като 
отстъпимъ свинарн цитв, де
то се помещава конятъ на 
окр стопажтао, да стане 
нужда да търсимъ место за 
конятъ. 

Н. Стефановъ: Свинарница
та е въ срЬда1а на курорта. 
Има ли смисъль да даваме! 
курорта на наематель, а сви-'| 
нарницата на д-вото за раз
въждане тамъ свине? 

Д-ръ Тюлевъ: Щомъ число
то -на сниниге не бъде по
вече отъ 15, не ще. се пречи 
на курорта 

Прие се, следъ гласуване: 
1) Да се отстъпи на срокъ 

3 год. окр свинарница, нахо-
дяща се въ окръжи стопан
ство, на Българ Земледел. 
д-во за правене опити съ 
свини отъ камчийската до
лина. 

2) Същото д-во нема да 
държи въ свинарницата и 
стопанството повече отъ 16 
го<еми свини и че малките 
при ьюди щомъ ст натъ на 
оО дни, ще се пла1ирагъ са
мо въ варненския окръгъ 

Не се прие, следъ гласуване: 

Да се определи наемъ, кой
то ще плаща д-вото на,окръ
га за окр.свинарница за го
реказания срокъ. Значи, сви
нарницата се отстъпва безъ 
наемъ. 

Забел. Комунист, група и 
М. Ботушаровъ г л а с у в а х а 
противъ тия решения, а Хр 
Мирски 0(тава на мнение.' 
че наемъ треба да се опре
дели и сключи договоръ. 

Решение 25: 
Разрешаване отпус
ки са окр съветници 

Разреши се отпускъ на 
окр с-ци: Жеко Дуковъ 3 
дни, считанъ отъ 23 того, 
Мехмедъ х Османйвъ 3 дни. 
считанъ отъ 25 того и на 
Бейтула Салиевъ 3 дни, счи
танъ отъ ->Ъ того. 

Дневниятъ редъ за идното 
заседание, 25 того. е : 

1. Изслушване доклада на 
окр лекзрь. 

2. 1-во четене бюджета на 
окръга. 

3. Приемане бюджета на 
водоснабдителното бюро. 

4. Докладъ на прошетар-
ната комисия. 

5 Вземане р е ш ен и е за 
опълномошаване Пост. При 
сътствие да води процеси и 

6 Разглеждане предложе
нието на турските окръжни 
съветници 

Н. Стефановъ пита: Защо 
бюджетътъ на Варненск. Гр 
Община 1^20—1921 г. става 
почти целъ месецъ не е раз-
гледанъ отъ Пост. Прие и 
че единъ чиновникъ го дър
жи у гебе си. 

Председательтъ на Пост. К-я: 
Бюджетътъ е остаченъ огъ 
бичшето Пост. Прие. нераз-
гледанъ и че сегашгого Пост. 
Прие поради сесията и крат
кото време досега, е могло 
да разгледа само часть отъ 
него и че той не се бави съ 
умисъль 

(Закрито въ 8'/2
 ч- сл пл.) 

Протоколъ № 9. 
(25.V 1920 г.) 

Открито отъ председателя 
въ 3 ч. сл. пл. 

Протокола отъ миналото за
седание се прочете, прие и 

подписа безъ изменение 

Решение 26: 
разглеждане молбата 

на окр. съветникъ 
31атачъ Бръчковъ 
Реши се,: съгласю чл. 22 

отъ закона за окр. съвети 
Н1 окр с-къ Златанъ Бръч
ковъ не може да се разреши 
искания отпускъ; той отежт-

ствува безъ право да дневни 
пари. 

Решение 27: 
изслушване изложе
нието на окр. меди

цински лекарь 
Окр. лекзрь: Изложение за 

санитарното състояние на 
окръга. Пространни статисти
чески данни ми липсватъ, за
щото съмъ премЪстенъ тукъ 
отъ единъ месецъ. Презъ 
1919 г. е имало 64в1 ражда
ния и 4682 умирания, следо-
рателно, 1789 повече.ражда
ния Въ 1-о и П-о тримесечие 
следъ демобилизацията смър-
тностьта въ сравнение съ 
ражданията е твърде голЪма 
и чакъ въ Ш-о тримесечие, 
9 месеци следъ демобилиза-
цията, ражданията започнаха 
силно да превишаватъ уми-
ранията, което следва и въ 
1У-0 тримесечие. Общо взе
то провадийската санитарна 
околия въ туй отношение 
дава превишение въ ражда
нията 415, когато варненска
та дава едва 301. Заболяе-
мость: обикновени болести и 
болести съ епидемически ха-
рактеръ Главната ни задача 
е да се боримъ съ втората 
категория безъ да прене 
брегваме първите Срещу 
инфекциозните болести тре
ба да се въоръжимъ и бо
римъ съ ефикасни мерки; те 
съ се развивали така: 
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Източникътъ на коремния 

тифъ е замърсената вода и 
треба да се обърне сериоз
но внимание върху въпроса 
за водоснабдяване селата. За 
разпространението на тази 
болесть една отъ причините 
е и невежеството на масата, 
но и често пъти въ селата 
се забелезва, че нужниците 

се закопаватъ до горните 
пластове на водата, която, 
всмуквайки нечистотиите, за
разява водата и въ долните 
пластове, а оттамъ и въ кла
денците. Смъртностьта отъ 
тифуса въ окръга е малка, 
защото на много места има 
лекари й фелдшери и мерки
те за ограничаването й се 
взематъ о време. 

Отъ дизентерията малко 
съ заболели смъртно, защо
то 6 време съ )зети сериоз
ни мерки. 

Докато се открие магареш
ката кашлица болното дето 
е успело да зарази още нЪ-
колко деца. 

Вапиолата е сериозна ин
фекциозна болесть и заболе-
ванията отъ нея еж малко, 
поради честите ваксинации. 

Петнистия и развратния 
тифъ. До балканската война 
мислехме, че петнистиятъ 
тифъ се разнася чрезъ: кър: 
лежи, насекоми, буболечки, 
въшки и пр, обаче сега се 
оказа, че се пренася само' 
чрезъ дрешната въшка, коя
то сама боледува отъ тази 
болесть. Същото е и съ въз* 
вратния тифъ. Треба, следов. 
да се заведе борба противъ 
въшките, именно чрезъ де
зинфекция на дрехите на 
болния и домашните му. 

Маларията е много раз
пространена въ окръга; презъ 
отчетната година еж забо
лели 5800. Тя.се разпростра
нява чрезъ комарите и треб
ва да се взематъ мерки про
тивъ нея. Въ Варна тя вър
лува особено въ кварталите 
близо до езерото. 

Неинфекциозни болести Отъ 
40,000 заболевания '/е еж съ 
стомашни болести, '/е съ бе
лодробни, Ую съ кожени и 
У15 съ заболеване на нерв
ната- система. 

Най-доброто средство за 
борба срещу болестите е 
просветата между насегшие-
то. Личната чистота и об
ществената хигиена треба 
да се засилятъ. Водоснабдя
ването е едно отъ най-добри
те средства противъ сто
машните болести. Разочаро-

П л а т е н и т е а б о н а т и 
се уиоляватъ да съобщатъ 
на редакцията адреса си и 
.У?-ра на издадената имъ кви
танция за внесената сума, 
за да имъ се поднови из
пращането на вестника. 
(Сно. постановление Л| 147 
отъ 23 мин, м. на Окр Пост, 
Комисия). 

Редакцията. 
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ванъ съмъ отъ системата на 
кооперативното водоснабдя
ване, понеже бюрократизъ-
мътъ е тормозилъ и тормо
зи населението въ това от
ношение. По липса на кана
лизация въ селата водата се 
заразява. Само съ пресуша 
ване блатата може да се из
корени маларията. Само чи
стотата на човешкото гБло 
възприпятствува на кожните 
болести. Необходими съпоход-
ни бани, които при днешната 
скжпотия не би костували 
повече отъ 10 000 лв. Сто
машните заболъвания се дъл-
жатъ главно на разните ка 
мъчета и песъкъ, които се 
намиратъ въ хл%ба и пога 
датъ въ стомаха и черрата, 
дето оставатъ, както и за
мърсената вода, съ която >и 
месимъ хлеба. Това може да 
се отстрани съ кооператив 
ните фурни, д/вто брашното 
и хлЪба ще се приготовля-
ватъ подъ надзора на лека
ря. Карантирането е единстве
ното ефикасно средство за 
ограничаване инфекциозните 
болести, но населението че
сто немари къмъ него. За
това добре е да се предви
ди кредитъ за набавяне хра
на на болните и домашните 
имъ, за да може да се от-
с т р а н и съприкосновението 
имъ съ другото население. 
Да се предвиди въ бюджета 
кредитъ поне по 1000 лв за 
откриване дезинфекциозни 
станции поне при всеки фелд-
шеръ и по 10,000 лв. за от
криване походна баня. дето 
има фелдшери или лекари. 
За бедноботните добре е 
окръгътъ да открие аптека, 
като се доставятъ лекарства 
въ амболаторията на Варнен
ския лекаоь Да се открие по 
единъ фелдшерски участъкъ 
въ Ясъ-тепе и Кара-Агачъ 
Да се определи въ проценти 
каква сума ще се отпуска за 
подобрение санитарното съ
стояние на окръга, за да мо
же кредитътъ да бъде по-
стояненъ Презъ 1919 г. гъ 
предвидени за санитарите 
нужди на окръга 275/00 лв , 
а сега 93,000 лв , когато, спо-
редъ менъ, за 1920—1921 г 
съ п о т р е б н и най-малко 
400,000 лв. 

Мина се на следния дне-
венъ редъ, понеже никой не 
иска думата по изгожението 
на окр. л-рь. 

Решение 28: 
1-во четене на бюд-

жето-п р о е к т а на 
окржгаза1Ч20 1921 г 

Докладва се на I-во четене 
бюджето-проеьта на окръга 
за 1920—1921 финаточа го 
ли 1а, който е прикмюч<нъ съ 
приходъ 1,6(>3,162 лв. и тол 
кова разходъ. 

Докладчикъ М Ботушаровъ: 
Поиечето отъ кредити I е и 
останали като кат> лаишни-
те Отъ досегашните докла
ди на специалистите креди
тите ще треба да се увели
ча гъ 4—5 пжти, за коио 
нужди требатъ п р и х о д и 
Единствениятъ сигуренъ при
ходъ съ окръжните връхни
ни, конто, определени съ 
най-високия процентовъ раз-
меръ 20% върху преките 
данъци, даватъ едва 1,312.912 
лв., а намъ съ необходими 
големи средства. Ако нало-
жимъ прогресивно-подоход-
ния данъкъ, за който прави
телството е внесло законъ 
въ камарата, ще имаме до-
ходъ отъ 6—7 милиона лева 
и ще посрещнемъ необходи
мите нужди на окръга. Другъ 
приходъ е да наложимъ поне 
10 лв такса на дошлите на 
курортъ летно време и ще 

имаме приходъ не по-малко 
отъ 50000 лв. 

Юр. Ивановь: За да увели-
чимъ значително кредитите 
за санитарните и ветеринар 
ните служби за подобрение 
скотовъдството. земледелие-
то и отраслите му, необхо
дими съ по-големи суми, по 
големи приходи. Освенъ то
ва при сегашната скъпотия 
треба да се увеличатъ и не-
кои други пера За всички 
тези нужди разполагаме само 
съ окр връхнина — 2( % вър 
ху преките данъци Прогре
сивно подоходните облагания 
можемъ въведемъ, ког. то се 
| ат^жи съ законъ 

Пргдседательтъ; Всеки мо 
же да д;-де своето мнтнн? 
на бюлже^арна^а комисия 

Б. Митевъ: Парламентарн • 
е да направимъ генерала 
разискавния по принципъ — 
така е навсекждъ, а сетнь 
§ по § П| оекта на бюджета 
ни се връчи днесъ Моля де
батите да се отложатъ за 
утре 

Прие ге: отлагатъ се де 
батите по бюджета за утреш
ното заседание за проучва
не проекта. 

Решение 29: 
опълномощава се По-
стояната К-сия да во
ди и защищава про
цеси въ качестгото 
на ищецъ и ответ-
никъ по в с е к а к в и 
граждански и др дела, 
заведени п р о т и в ъ 
окръга. 

Прие се да се пререди днев
ния редъ и да се пристъпи 
къмъ п. 5 и 6 отъ дневния 
редъ. като доклада на про
шетарната ЮУ.И-ИЯ се оста
ви ня последно место 

Р%ши се: опълномощава се 
Пост Прие на Окр Съветъ 
— Пост К-я — да води и за
щищава всички процеси, за 
ведени срещу окръга или отъ 
последния въ качеството на 
ишецъ или ответ! икъ или 
трето лиие, като Й дава всич 
ки прара, които закочите въ 
царството даватъ на ищци
те, ответниците и третите 
лица съ право да опълномо
щава и други лица, като имъ 
делегира всичките права или 
часть отъ техъ. 

Решение 30: 
разискване предло
жението на окр с-къ 
Мехмедъ х Огмановъ. 

Прочете се: предложението 
на окр. с-къ Мехмедъ х Ос-
л-ановъ: „ВЪрвамъ да Ви е 
известно, че издръжката на 
нашите мюсюлмански учи
лища става отъ сам! ть тю 
сюлмани, като п ащатъ на 
своите учители ли го или 
гари Житото или парите се 
ра)хвърлятъ между сЪмей-
стк!-т.| и се гъбнратъ отъ 
училищните на то пели Оба 
че, мнозина, било иодъ пръд-
логъ. че нЪматъ или по ка 
иризъ, не плашатъ частьта, 
която имъ е определена По 
този нячичъ нашите учите
ли оставатъ безъ издръжка 
и напоследъкъ нашите учи
лища почнаха да оставатъ 
безъ учители, понеже учите 
лите ни не съ сигурни съ 
своята издръжка, както е 
спазарена 

„Ето защо, азъ се обръ-
шамъ къмъ васъ, г. г окр 
с ци, съ молба да сг вземе 
решение, като се затьятъ 
общ управления сами да съ-
биратъ житото или парите 
отъ мюсюллаиите и ге пре
даде на мюсюлманските на 
стоятели По този начинъ из
дръжката на нашите учите
ли ще е гарантирана и учи

лищата ни нема да останатъ 
безъ учители. При такава га
рантирана издръжка учите
лите ни на драго сърце ше 
се усгавятъ съ нашите учи-
ищни настоятелства. Като 

имате предъ видъ всичко го
реизложено, вервамъ, че ще 
приемете това мое предло-
же! ие и ше го гласувате" 

М. Ботушаровъ: Мисля, че 
немаме законно основание да 
се месимъ въ автономията 
на оби.ичите, и по-добре ще 
ожде да поискаме да се из
мени закона за шродната 
просвета въ смисъль дър»а-
ата да приеме издръжката 

и на турските училища как
то е съ кашите 

Юр. Ивановъ: Исканието да 
се събира жито о на турски
т е учители отъ обши* ите е 
напъл' о основателно, защо
то уигельтъ се )нчжава и 
той какъвъ а>торктетъ мо
же да има между хората, 
като събира самъ житото? 
Той не се възнаграждава до
бре и затова не е пригот-
венъ Въ турското население 
се забелезва единъ подемъ 
да уреди улилищата си. Мо
жемъ да решимъ да искаме 
да се измени закона, щото 
и турските учители, и на 
шите да се подведатъ подъ 
еднакъвъ знаменатель. Не 
можемъ да оставимъ пред
ложението безъ последствие. 
Да възложимъ на Пост Прие. 
да издаде окръжно до общи
ните, които да даватъ съдей
ствие на турските училищни 
настоятелства при събиране 
хакътъ на турските учители 

Хр. Мирски: Съгласенъ съмъ 
съ Юр Иванова. Не можемъ 
да сведемъ учителя до поло-
же(ието да проси Да възло-
жимъ на Пост. Прие. да из
даде окржжно каквото каза 
г Ю Ивановъ; възъ основа 
на п 2 чл 57 отъ закона 
за селските общини. 

Б. Митевъ: Кой създаде 
това положение? — Съвре-
мената буржоазна държава 
Защо държавата не уреди 
училищата на турското на 
селение, което плаша данъци 
нараБно съ всичките и тъне 
въ невежество? Помощите 
за техните училища съ ми
зерни. Нашата група пред
лага: по законодателенъ редъ 
да се измени закона за на
родното пръсвещение, щото 
държавата да поеме пълната 
издръжка на всичките инз-
родни училища, както и тур
ските 

М. Ботушаровъ: Издръжка
та на училища не може да 
се подведе подъ нареждания
та на закона, който чете г. 
Мирски, защото не можемъ 
сравняваме учитель съ слуга 

Т. Нндреевъ: Да поискаме 
да се измени закона за про
свещението и държавата да 
поеме издръжката на тур
ските училища 

^р. Мирски: Предложение
то ли не е задължение, а 
покьнване общините да съ-
действуватъ на турските у-
чилип'Н1 настоятелства 

П. Димитровъ: Нашите учи
лища съ достъпни и за тур 
ските деца, но те издър-
жатъ свои училища, защото 
искатъ да учатъ децата си 
на матерния (И езикъ. Зако 
нътъ допуска това Можемъ 
да издадемъ окръжно до об 
щините да съдЬйствуватъ за 
събиране хака на турските 
учители, 

Прие се; 1) да се моли пра
вителството по законодате
ленъ редъ да измени закона 
за народн. просвещение въ 
смисъль държавата да поеме 
издръжката изцело на тур
ските училища 2) да се въз
ложи на пост. присътствие 
да издаде окръжно до общи

ните да даватъ съдействие 
на турските учил н-ства 
при събиране хака на тур
ските учители. 

На особено мнение по 1-о 
решение е демократ, група. 

Решение 31: 
отцепване с. Хасър-
джикъ отъ Ясъ-Те-
пенска община и об
разуване юва Хасър-

джикска община. 
Докладчикътъ докладва 

молбата на жителите отъ с 
Хасърджикъ, съ която мо-
лятъ да имъ се разреши да 
се отцепи с. Хасърджикъ отъ 
Ясъ-Тепенската община и да 
образува самостоятелна Ха-
сърджикска община Отъ про
верките чрезъ делегирания 
отъ окр управитель чиноз-
нмкъ се установява, че село 
Ха ърджикъ може да из
държа самостоятелна общи
на и че не се увреждатъ 
интересите на Ясъ-Тепен
ската община съ отцепва
нето му отъ нея, която се 
съгласила за отцепването на 
е- Хасърджикъ съ решение 
№ 7 отъ 18.1Х 1919 г Чрезъ 
допитване населението прие
ма отцепването. Прошетар-
ната комисия ходатайствува 
да се уражи мопбата на с. 
Хасърджикъ 

Т. Нндр-вевъ: Стига да има 
средства за издръжка. 

Реши «е; Окр съвЪтъ дава 
съгласието си да се отцепи 
с. Хасърджикъ отъ състава 
на Ясъ-Тепенската община' 
и да образува самостоятелна | 
общ| на подъ наименование 
Хасърджикска. -

Решение 32: 
уважаване молбата 
нас с.Долни Чифликъ 
и Гебешъ за образу
ване нова Долно-чи-

флишка община 
Докладчикътъ докладва 

молбата на жителите отъ с 
с Д. Чифликъ и Гебешъ, вар
ненска окотия, съ която мо-
лятъ да имъ се разреши да 
се отцепятъ селята имъ отъ 
Арнаутларската общи' а и да 
образуватъ самостоятелна, 
Долно Чиф ишка съ центъръ 
с. Д.-Чифликъ Отъ прото
кола отъ 1 II 1920 г на де 
легирания чрезъ окр упра
витель чиновникъ яветвува 
че тия две села могатъ да 
издържатъ самостоятелна об
щина и че съ отцепването 
имъ не се увреждатъ инте 
ресите на Арнаутларска об 
шина, която съ протоколъ 
№ 4 се съгласява за отцеп
ването имъ Прочетоха се 
и протоколите по направе
ното допитване до населе
нието, което приема отцеп-
рането 

Прошетарната к-я хода
тайствува да се уважи мол
бата илъ 

^р. Мирски: Ако протокола 
за проверката не е еъста-
венъ отъ окр. упрачитель и 
ако той самъ лично не е 
проверилъ, преписката не е 
пълна. 

РЬши се: Окр съветъ дава 
съгласието си с. с Д -Чиф
ликъ и Гебешъ да се отце
пятъ отъ състага на Арнаут
ларска община и да образу
ватъ самостоятелна община 
съ центръ с Д-Чифликъ подъ 
назганиеДолю Чиф, ишка об
щина 

Решение 3 3 : 
оставяне б е з ъ по
следствие молбата на 
с с Айваджикъ, Дже-
феръ, Хаджи-кьой и 
Денизъ-кьой за об
разуване нова Айва-
джишка община 

Докладва се, че отъ прото
кола на делегирания отъ окр. 
управитель чиновникъ се виж
да, че селата Джаферъ и Ход-
жакьой се отказватъ отъ ис
канието си и че останалите 
две села нематъ достатъчно 
приходи за издържане само
стоятелна община. Проше
тарната комисия е на мне
ние да се остави безъ по
следствие исканието имъ. 

Р*ши се: исканието на жи
телите отъ с е л а т а Айва
джикъ, Джаферъ, Денизъ-
кьой и Ходжа-кьой да обра
зуватъ самостоятелна Айва-
джийска община да се оста
ви безъ последствие; 

Решение 34 : 
уважаване молбата на 
жителите отъ Старо-
Орехово, Ново-Оре-
хово, Фандъкчий, Дер-
вишъ-Мюслюмъ и Ап-
ти-кьой за образува
не нова Старо-ОрЪ-
ховска община. 

Докладва се, че отъ про
токола на делегирания отъ 
Окр. управитель чиновникъ 
се установява, че тия села 
могатъ да. издържатъ само
стоятелна община и че съ 
отцепването имъ не ще се 
уврЪдятъ интересите на Ар
наутларската община, чийто 
общин съветъ съ протоколъ 
№ 3 отъ 19 11 1920 г. се съ-
гласилъ за отцепването на 
казаните села Отъ протог 
кола за допитване народа се 
вижда, че всички явили се 
избиратели съ гласували еди
нодушно за отцепването. 

Предъ видъ тия- данни и 
че новата община има сред
ства да се издържа и всич
ки законни формалности еж 
извършени, прошетарната ко> 
мисия предлага да се уважи 
молбата имъ. 

Реши се; Окр съветъ дава 
съгласието си да се отцег 
пятъ селата : Ст -Орехово, 
Ново-Орехово, Фандъклий, 
Апти кьой и Дервишъ Мюс-
люмъ отъ състава на Арна
утларска община и да обра
зуватъ самостоятелна общи
на съ центъръ Ст.-Орехово, 
подъ название Ст-Орехов-
ска община. 

Решение 35. 
уважаване молбата на 
жителите отъ с. Па-
Шоитъ за образуване 
нова Пашаитска об
щина. 

Докладва се, че отъ про
токола на делегирания отъ 
Окр. управитель чиновникъ 
яветвува, че с. Пашаитъ има 
достатъчно приходи за из
държане новата община и че 
съ отцепването му не ще се 
увредятъ интересите на Ко-
злуджанската община. Отъ 
протокола за допитване ма-
рода се вижда, че отъ 146 
гласоподаватели 145 гласува
ли за. а само 1 противъ от
цепването. 

Предъ видъ тия данни и 
че новата община има сред
ства да се издържа, проше
тарната к о м и с и я ходатай
ствува да се уважи молба
та имъ. 

Реши се; Окр съветъ дава 
съгласието си за отцепване 
с. Пашаитъ 1<тъ състава на 
Козлуджанската община и 
за образуването нова общи
на подъ назвкнието Паша-. 
итска. 

печат. „Просвещение" 


